

## SUCCESS STORIES FROM OUR ENDANGERED PLACES LIST

The National Trust Endangered Places List shines a national spotlight on heritage places at risk, affording advocacy support to historic places in a dire time of need. It is wonderfully uplifting to see listed sites finally turn the corner!

We are pleased to share news about a few saved places.

## LES HISTOIRES À SUCCÈS DE NOTRE LISTE DES LIEUX MENACÉS

La Liste des lieux menacés de la Fiducie nationale du Canada met en lumière des lieux patrimoniaux en péril, appuyant ainsi la défense des intérêts des lieux historiques en cette période de grands besoins. Voir ces lieux remonter la pente est incroyablement réjouissant!

Nous sommes heureux de vous donner des nouvelles de certains des lieux figurant sur la liste.





Darlings Island covered bridge. Photo: Angela Collins





## St. Vital Church

*North Battleford, Saskatchewan*

Once threatened with demolition, Saskatchewan’s oldest Roman Catholic Church is undergoing an extensive restoration process. After listing on the Endangered Places List in 2019, the Town of Battleford launched a community survey which revealed broad support for saving the church. Town council subsequently voted to restore the building and pass management of the building to the Fred Light Museum. Despite delays due to the COVID-19 pandemic, work has continued with the roof and deteriorating foundation repaired last summer. It is hoped the church will be open to visitors in summer 2022.

## Église Saint-Vital

*North Battleford (Saskatchewan)*

La plus ancienne église catholique romaine de la Saskatchewan a déjà été menacée de démolition, mais elle bénéficie aujourd’hui d’une grande restauration. Après son inscription à la liste des lieux menacés en 2019, la municipalité de Battleford a sondé la communauté et découvert un vaste appui en faveur de son sauvetage. Le conseil municipal a ensuite résolu de restaurer l’immeuble et d’en confier la gestion au musée Fred Light. Malgré les retards occasionnés par la pandémie de COVID-19, les travaux ont avancé. Le toit et la fondation ont été réparés l’été dernier. On espère que l’église sera ouverte aux visiteurs à l’été 2022.

## Alexander Bridge House

*Bonavista, Newfoundland*

Originally listed on the 2008 Endangered Places List, restoration work to the Alexander Bridge House will begin this April after the Bonavista Historic Townscape Foundation received investments from Atlantic Canada Opportunities Agency and the provincial government. The Bridge House will play an integral role in the district’s revitalization plan to improve public safety, offer a shared space for tourism operators and create a new, engaging visitor experience showcasing the region’s history and architecture. According to David Hiscock, Treasurer of Bonavista Historic Landscape, the house’s main floor will be a seafood restaurant while the upstairs will tell the story of its history.

## Maison Alexander (Bridge House)

*Bonavista (Terre-Neuve)*

La maison Alexander (aussi appelée Bridge House) a été inscrite à la liste des lieux menacés en 2008. En avril prochain, des travaux de restauration y seront entrepris grâce aux fonds que la Bonavista Historic Townscape Foundation a reçus de l’Agence de promotion économique du Canada atlantique et du gouvernement provincial. La maison Alexander fera partie intégrante du plan de revitalisation du secteur visant à rehausser la sécurité publique, fournir un lieu aux entreprises touristiques et offrir aux visiteurs une nouvelle façon de découvrir l’histoire et l’architecture de la région. D’après David Hiscock, trésorier de la fondation, le rez-de-chaussée de la maison deviendra un restaurant de fruits de mer, et l’étage racontera l’histoire de l’endroit.



Photo: Andrew MacKinnon

## Kingston Collegiate Vocational Institute

*Kingston, Ontario*

After closing and relocating its students in 2020, the future of Ontario's oldest secondary school was uncertain. Queen's University announced the purchase of the historic KCVI in June 2021. Becoming part of Queen's University means the school will continue its legacy as a place of learning. Any future renovations to the building will preserve the existing facades which are protected by provincial heritage designation. KCVI was included on the Endangered Places List in 2013.

## Kingston Collegiate Vocational Institute

*Kingston (Ontario)*

En 2020, quand elle a fermé ses portes et ses étudiants l'ont quittée, la plus ancienne école secondaire de l'Ontario était face à un avenir incertain. Puis, en juin 2021, l'Université Queen's a annoncé qu'elle achetait l'historique Kingston Collegiate Vocational Institute. Son intégration à l'Université signifie que l'école pourra continuer de servir de lieu d'enseignement. Toute rénovation future de l'édifice préservera les façades, qui sont protégées par une désignation patrimoniale provinciale. L'école avait été inscrite à la liste des lieux menacés en 2013.



Photo: Ray Boucher

## Covered Bridges of New Brunswick

The Association Heritage New Brunswick reports that the publicity generated after the National Trust placed the entire network of covered bridges on its 2018 Endangered Places List has had very positive results. In 2019, former transportation and infrastructure minister Bill Oliver announced his government would develop a strategy to preserve covered bridges in the province. Several bridges, such as the Bayswater Covered Bridge, have successfully been restored since that time. Only a single bridge, the Vaughan Creek, has been lost.

## Les Ponts couverts du Nouveau-Brunswick

Lorsque la Fiducie nationale du Canada a inscrit le réseau de ponts couverts de la province à sa liste des lieux menacés, en 2018, l'Association Patrimoine Nouveau-Brunswick a constaté que la publicité engendrée a produit des résultats très positifs. En 2019, le ministre des Transports et de l'Infrastructure Bill Oliver a annoncé que son gouvernement élaborerait une stratégie pour préserver les ponts couverts de la province. Plusieurs de ces ponts, comme celui de Bayswater, ont depuis lors été restaurés. Un seul, le pont du ruisseau Vaughan, a été perdu.